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Jeg vil hermed bede om, at ombudsmanden tager sagen op om lukning af adgang til 
sundhedsoplysninger. 
Jævnfør artikel fra Ugeskrift fra Læger har sundhedsministeriet samlet adgangen til alle 
sundhedsdata under Statens Serum Institut og samtidig gjort det langt sværere at få 
adgang med et krav om betaling. 
Åbenhedstinget har omtalt to sager, hvor journalister bad om relevante sundhedsdata og 
med henvisning til de nye regler fik nej - i første omgang. Efterfølgende fik de udleveret 
data. 
Åbenhedstinget havde planlagt at finde en prøvesag og køre den igennem, men for alle 
parter vil det være enklere, hvis ombudsmanden indleder en undersøgelse af den nye 
praksis. 
Ifølge ministeriet skulle praksis gælde alle sager, men det gør det åbenbart ikke alligevel, 
når de to små sager fra DR ender med, at journalisterne alligevel får data. 
Vi peger på, at der er et helt særligt behov for offentligheden for at få adgang til 
sundhedsoplysninger, og at der har været en praksis på området, der nu bliver ændret. 
Vi peger også på, at ændringen er et meget uheldigt signal, da den vil være i strid med en 
kommende offentlighedslov, hvis den på dette punkt følger indstillingen fra en enig 
Offentlighedskommission.  
Under alle omstændigheder er det godt at få afklaret, hvor grænsen går for hjælp til at 
trække data ud af de mange sundhedsregistre. 
Se artiklen i Ugeskrift fra Læger samt omtalen af de to sager her: 
http://www.aabenhedstinget.dk/sundhedsdata_side/ 
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